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Abstract (en)
The invention relates to a method for casting a thin metal wire (13) in which a stream of liquid metal (6) is quenched and solidified in a layer of
cooling liquid (10) deposited on a moving surface (7), characterised in that the dissipation of the turbulence of the cooling liquid is accelerated
upstream of the point of impact of the stream of metal on the said liquid. <??>The invention also relates to an apparatus for implementing the above
method, which apparatus comprises a grid (11) disposed at right angles to the layer of cooling liquid (10), between the exit of the inlet pipe (9) of
the cooling liquid (10) on the moving surface (7) and the point of penetration (12) of the stream of metal (6) into the cooling liquid (10). <??>The
invention applies to the field of the direct continuous casting of thin metal wires (13). <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne un procédé de coulée d'un fil métallique fin (13) dans lequel un jet de métal liquide (6) est trempé et solidifié dans une couche
de liquide refroidissant (10) déposée sur une surface en mouvement (7), caractérisé en ce qu'on accélère la dissipation de la turbulence du liquide
refroidissant en amont du point d'impact du jet de métal sur ledit liquide. L'invention concerne également un dispositif pour la mise en oeuvre
du procédé précédent, dispositif qui comporte une grille (11) disposée en travers de la couche de liquide refroidissant (10), entre la sortie de la
conduite d'amenée (9) du liquide refroidissant (10) sur la surface en mouvement (7) et le point de pénétration (12) du jet de métal (6) dans le liquide
refroidissant (10). L'invention s'applique au domaine de la coulée continue directe de fils métalliques fins (13).
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